

CSS88 - A Superb Group of Chinese Numismatics

Lot 1001



Ming Dynasty: Da Ming Bao Chao, 1 kuan, 1368-1399, black text on grey mulberry paper, red rectangular seals top and bottom, 10 strings of cash at centre, (Pick AA10), PMG 55 About Uncirculated. Out of the 346 notes graded by PMG this is the third highest grade with only 3 notes graded higher (1 in 55EPQ and 2 in 58). An excellent example!

大明通行實鈔壹貫 \square PMG 55 \square PMG 346枚記錄中,本品為第三高分,僅得3枚獲評更高分數,分別1 枚 $55EPQ_{D2}$ 枚58,佳品

Estimate HK\$80,000 to HK\$120,000

Lot 1002



Ming Dynasty, Da Ming Bao Chao, 1 kuan, 1368-1399, black text on grey mulberry paper, red rectangular seals top and bottom, 10 strings of cash at centre, (Pick AA10), PMG 50 About Uncirculated (Foreign Substance, Corner Tip Missing). A very high grade for type

大明通行實鈔壹貫 $\square PMG$ 50 \square 有外附物及紙角有缺,難得一遇之高分美品

Estimate HK\$70,000 to HK\$150,000



Ming Dynasty, Da Ming Bao Chao, 1 kuan, 1368-1399, black text on grey mulberry paper, red rectangular seals top and bottom, 10strings of cash at centre, (Pick AA10), PMG 45 Choice Extremely Fine (Minor Splits) and an exceptional example

大明通行實鈔壹貫 $\square \mathbf{PMG} \ \mathbf{45} \square$ 有微裂,品相出眾

Estimate HK\$50,000 to HK\$100,000

Lot 1004



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 1000 cash, Year 7 (1857), serial number 204, (Pick A2e), PMG 55 About Uncirculated (Spindle Holes at Issue).

咸豐七年(1857) 大清實鈔壹千文,編號204 PMG55 有細孔

Estimate HK\$10,000 to HK\$20,000

Lot 1005



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 1000 cash, Year 7 (1857), serial number 211, (Pick A2e), PMG 63 Choice Uncirculated (Spindle Hole at Issue, Minor Stains).

咸豐七年(1857)大清實鈔壹千文,編號211 \square PMG 63 \square 有細孔及徽污

Estimate HK\$20,000 to HK\$30,000



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 1000 cash, Year 7 (1857), serial number 212, (Pick A2e), PMG 63 Choice Uncirculated (Spindle Hole at Issue, Minor Stains).

咸豐七年(1857)大清實鈔壹千文,編號212 $\boxed{PMG~63}$ $\boxed{$ 有細孔及微污

Estimate HK\$20,000 to HK\$30,000

Lot 1007



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 1000 cash, Year 7 (1857), Bian prefix number 252, (Pick A2e), PMG 64 Choice Uncirculated

咸豐七年(1857)大清實鈔壹千文,辨字252號 \square PMG64

Estimate HK\$15,000 to HK\$30,000

Lot 1008



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 1000 cash, Year 7 (1857), serial number 295, (Pick A2e), PMG 50 About Uncirculated (Spindle Hole at Issue, Minor Stains).

咸豐七年(1857)大清實鈔壹千文,編號295 \boxed{PMG} 50 $\boxed{$ 有細孔及徽污

Estimate HK\$10,000 to HK\$20,000



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 1000 cash, Year 7 (1857), number 1507, (Pick A2e), PMG 64 Choice Uncirculated

咸豐七年(1857)大清實鈔壹千文,編號 $1507 \square PMG~64$

Estimate HK\$20,000 to HK\$35,000

Lot 1010



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 1000 cash, Year 7 (1857), serial number 9702, (Pick A2e), PMG 50 About Uncirculated (Spindle Hole at Issue, Tears, Toning).

咸豐七年(1857) 大清實鈔壹千文,編號9702 PMG50 有細孔,有裂及徽黄

Estimate HK\$10,000 to HK\$20,000

Lot 1011



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 1000 cash, Year 7 (1857), serial number 9774, (Pick A2e), PMG 55 About Uncirculated (Spindle Hole at Issue, Minor Stains).

咸豐七年(1857) 大清實鈔壹千文,編號9774 PMG55 有細孔及徽污

Estimate HK\$10,000 to HK\$20,000



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 2000 cash, Year 9 (1859), serial number 5658, (Pick A4g), PMG 64EPQ Gem Uncirculated (Spindle Hole at Issue).

咸豐九年(1859)大清實鈔貳千文,編號5658 \boxed{PMG} 64EPQ $\boxed{$ 有細孔

Estimate HK\$30,000 to HK\$45,000

Lot 1013



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 2000 cash, Year 9 (1859), serial number 5675, (Pick A4g), PMG 64EPQ Gem Uncirculated (Spindle Hole at Issue).

咸豐九年(1859) 大清賣鈔貳千文,編號 $5675 \square PMG~64EPQ \square$ 有細孔

Estimate HK\$30,000 to HK\$45,000

Lot 1014



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 2000 cash, Year 9 (1859), serial number 5689, (Pick A4g), PMG 63 Choice Uncirculated (Spindle Hole at Issue).

咸豐九年(1859)大清實鈔貳千文,編號5689 \boxed{PMG} 63 $\boxed{$ 有細孔

Estimate HK\$20,000 to HK\$30,000



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 50,000 cash, Xianfeng Year 7 (1857), serial number 15378, vertical format, blue woodcut printing on white paper, facing dragons and fireball at upper centre, multiple large red stamps, (Pick A7a), PMG 25 Very Fine (Spindle Holes), a very rare high denomination note that is rarely offered in recent times. Far above average condition and original paper quality. Extremely rare!

咸豐七年(1857)大清實鈔伍拾千文,編號15378,直式 $\square PMG~25$ \square 有細孔,罕見高面值,近年來亦近乎絕跡於市場,品相出眾,原裝紙,極珍罕!

Estimate HK\$100,000 to HK\$200,000

Lot 1016



Qing Dynasty, Da Qing Bao Chao, 100,000 cash, Xianfeng Year 7 (1857), serial number 9318, vertical format, blue woodcut printing on white paper, facing dragons and fireball at upper centre, multiple large red stamps, (Pick A8a), PMG 25 Very Fine (Spindle Holes), a very rare high denomination note that is rarely offered in recent times. Far above average condition and original paper quality. Extremely rare!

咸豐七年(1857) 大清賣鈔百千文,編號9318 $\square PMG$ 25 \square 有細孔,鮮見之面值,近年來亦近乎絕跡於市場,品相出眾,原裝紙,極珍罕!

Estimate HK\$200,000 to HK\$400,000

Lot 1017



Qing Dynasty, Board of Revenue, 1 Tael, Xianfeng Year 4 (1854), serial number 79410, vertical format, blue on white paper, 'Zhili' overprinted in red. numerous red stamps and brush writing on reverse, (Pick A9b), PMG 15 Choice Fine (Annotations). A superb note with numerous official red stamps giving the note an additional flavour.

咸豐四年(1854) 戶部官票壹兩,觀字79410號,直式,加蓋紅色「直隸 \square \square PMG 15 \square 有書寫,美品,正面有多個紅色加蓋,更添特色

Estimate HK\$35,000 to HK\$70,000



Qing Dynasty, Board of Revenue, 5 Taels, Xianfeng Year 5 (1855), serial number 22037, vertical format, blue on white paper, overprinted 'Nanhe', some stamps and ink brush writing on reverse, (Pick A11c), PMG 20 Very Fine (Spindle Holes, Annotations). The second rarest denomination after the 50 taels. Well above average condition and a very rare original condition note

咸豐五年(1855)戶部官票伍兩,編號 22037,直式,加蓋紅色「南河 \square \square PMG 20 \square 有細孔及書寫,為伍拾兩後之第二罕面值,上佳品相之原裝美品

Estimate HK\$50,000 to HK\$100,000

Lot 1019



Qing Dynasty, Board of Revenue, 10 Taels, Xianfeng Year 5 (1855), serial number 5894, vertical format, blue on white paper, some stamps and ink brush writing on reverse, (Pick A12c), PMG 30 Very Fine. A superb high grade note for this type. Only 26 notes graded by PMG, this grade being the second highest with only two other notes graded higher in 35 only. Very rare in this lovely condition!

咸豐五年(1855)戶部官票拾兩,編號5894,直式 \square PMG 30 \square 雖得一遇之高分美品 \square PMG只得26枚記錄,本品為第二高分,另有2枚獲評更高之35,罕見好品相

Estimate HK\$50,000 to HK\$100,000

Lot 1020



Qing Dynasty: Da Qing Guan Piao (Board of Revenue), 50 taels, Year 4 (1854), Shu prefix 8257, vertical format, large size, blue woodblock prining on white paper, dragons within border, 'Zhili' overstamped at upper left, light brush pen annotations on reverse, (Pick A13), well preserved. Only four notes graded by PMG. An extremely attractive high denomination note!

咸豐四年(1854)戶部官票伍拾兩,宿字 8257號,直式,大型鈔,加蓋紅色「直隸」,保存完好 \square \mathbf{PMG} 值得4枚記錄,極稀見高面值鈔票,不容錯過!

Estimate HK\$150,000 to HK\$300,000



Imperial Bank of China, 5 mace, Peking, 1898, serial number 60952, dark blue frame on red, brown and orange, bank coat of arms upper centre, '1' at each corner, manuscript signature at right of lower centre, reverse, similar colours, Chinese text, (Pick A39a), PMG 55 About Uncirculated, a very good looking note and getting very difficult to find in this high grade. The second highest grade in the PMG population report with only one other note graded higher in 64!

1898年中國通商銀行伍錢,北京地名,編號60952 PMG55 極罕高分,品相無容置疑,為PMG紀錄中之第二高分,僅得一枚獲評更高之64

Estimate HK\$30,000 to HK\$50,000

Lot 1022



Imperial Bank of China, 5 taels, remainder, Peking, 14.11.1898, without serial numbers, dark blue frame on red, brown and orange, bank coat of arms upper centre, '5' at each corner, manuscript signature at right of lower centre, reverse, similar colours, Chinese text, (Pick A41r, PMG 53 About Uncirculated. Choice original condition with sharp and attractive colours. One of two notes graded by PMG to date. Extremely rare

光緒二十四年(1898)中國通商銀行伍兩,庫存票,無編號PMG53原裝美品,色彩濃厚銳利,暫時<math>PMG僅見2枚評級記錄,珍罕非常

Estimate HK\$80,000 to HK\$150,000

Lot 1023



Ta Ching Government Bank, \$1, unissued remainder, Kaifong over Tientsin, 1906, serial number 77005, blue on orange, bank coat of arms at top centre, '1' at each corner, reverse green, yellow and purple, value and centre, Chinese text, (Pick A69r), PMG 64 Choice Uncirculated. The SINGLE HIGHEST GRADE in the PMG population report. A superb note in outstanding original colours.

光緒二十二年(1906)大清戶部銀行壹圓庫存票,開封加蓋天津,編號77005 PMG~64 記錄中唯一之最高分,原色悅目吸引,不可多得之美品

Estimate HK\$30,000 to HK\$60,000

Lot 1024



The Ta Ching Government Bank, \$10, specimen, Tientsin, 1906, without serial numbers, lilac-brown on yellow, ornate borders, dragon flags at upper centre, reverse, grey-green, Bank emblem at centre, overstamped 'Cancelled Without Value' in Chinese on both sides, (Pick A74s), PMG 50 About Uncirculated (Minor Edge Damage). The only note graded by PMG as a specimen with four others being graded as remainders. An extremely rare high denomination note!

光绪二十二年(1906) 大清戶部銀行拾圓樣票,天津地名,無編號 $\mathbb{P}MG$ 50 纸邊輕微有損,同版別記錄僅見4枚,本品為唯一一枚樣票,其他三枚皆為庫存票,罕見高面值美品!

Estimate HK\$30,000 to HK\$60,000



Bank of China, 1 Yuan, Shantung, 1934, serial number R052350, (Pick 71), PMG 58EPQ Choice About Uncirculated, serial number without digit 4 and 7

民國二十四年(1935)中國銀行壹圓,山東地名,編號R052350 $\boxed{PMG~58EPQ}$ $\boxed{m4m7之編號}$

Estimate

HK\$1,500 to HK\$3,000

Lot 1026



Bank of China, 1 Yuan, Tientsin, 1935, serial number BC888082, (Pick 76), PMG 65EPQ Gem Uncirculated, fancy serial number without digit 4 and 7, a hot and sought-after note with an EPQ status to boot!

民國二十四年(1935)中國銀行壹圓,天津地名,編號BC888082 $\square PMG$ 65EPQ \square 無4無7之趣味號,大熱版別,附EPQ級更見吸引

Estimate

HK\$5,000 to HK\$15,000

Lot 1027



Bank of China, specimen 10 cents and 20 cents, 1941, green and red, both the Temple of Heaven at centre serial numbers in black 2A 000000 and 3B 000000 respectively black, SPECIMEN overprint, (Pick 89s, 90s), well preserved (2)

民國三十年(1941)中國銀行壹亳及貳亳樣票一對,編號2A~000000 及 3B~000000 \square 保存完好

Estimate

HK\$6,500 to HK\$12,000

Lot 1028



Bank of Communications, a pair of 10 Yuan, Shanghai, 1914, consecutive serial numbers SA198558T-559T, (Pick 118q), both graded PMG 64EPQ Choice Uncirculated and serial number without digit 4 and 7 (2)

民國三年(1914)交通銀行拾圓一對,上海地名,連號SA198558T-559T \square 均評PMG~64EPQ \square 無4 無7之編號

Estimate

HK\$1,500 to HK\$3,000

Lot 1029



Bank of Communications, 10 yuan specimen, Harbin, 1920, red serial number '000000', black on light green and orange, Customs Maritime Building at centre, hole punched at sealed signature areas, (Pick 130s), well preserved. An extremely rare Harbin place name!

民國九年(1920)交通銀行拾圓樣票,罕見哈爾濱地名,紅色編號000000,保存完好

Estimate

HK\$22,000 to HK\$38,000



Bank of Communications, 10 cents, Shanghai, 1927, serial number A036465, (Pick 141a), PMG 64EPQ Choice Uncirculated. A choice note with only a handful in higher grades: five at 65EPQ and two at 66EPQ respectively.

Estimate HK\$10,000 to HK\$30,000

Lot 1031



Bank of Communications, 20 cents, Shanghai, 1927, serial number A029426, (Pick 143b), PMG 64EPQ Choice Uncirculated. A choice note with only a handful in higher grades: six at 65EPQ and six at 66EPQ respectively.

民國十六年(1927)交通銀行貳角,上海地名,編號A029426 $\square PMG~64EPQ$ \square 美品,僅得12枚獲評更高之分數,分別6枚65EPQ \square 及6枚66EPQ

Estimate HK\$10,000 to HK\$30,000

Lot 1032



The Central Bank of China, 500 Yuan Customs Gold Unit, 1947, serial number C/H 891856, (Pick 334), PMG 65EPQ Gem Uncirculated, serial number without digit 4 and 7

民國三十六年(1947)中央銀行關金券伍佰圓,編號C/H 891856 \Box PMG 65EPQ \Box 無4無7之編號

Estimate

HK\$3,000 to HK\$6,000

Lot 1033



The Central Bank of China, a uniface obverse printer's design for a 20 cents, ND (1946), blue and lilac, portrait of Chiang Kai-Shek at right, printed De La Rue, (Pick 395Apd1), PMG 67EPO Superb Gem Uncirculated and choice!

1946年中央銀行貳亳單面正面設計圖稿,無日期,德納羅版 $\square PMG$ 67EPQ \square 美品

Estimate

HK\$10,000 to HK\$20,000

Lot 1034



The Central Bank of China, 5,000,000 Gold Yuan, 1949, serial number 060782, red and multicolour, Chiang Kai-Shek at right, (Pick 427), PMG 65EPQ Gem Uncirculated, very rare and only a handful in higher grades.

民國三十八年(1949)中央銀行金圓券伍佰萬圓,編號060782 \square PMG 65EPQ \square 罕版,高分美品屈指可數

Estimate

HK\$20,000 to HK\$40,000



Anhwei Yu Huan Bank, \$5, 1907, Mu prefix serial number 348, vertical format, brown border enclosing two black dragons, pictures of a Anhwei silver dollar on top, Chinese text on reverse, (Pick S820), well preserved, original good very fine, scarce in this condition

光緒三十三年(1907)年安徽裕皖官錢局5元,直式,沐字編號348,保存完好,原裝GVF品相,稀見美品

Estimate HK\$42,000 to HK\$85,000

Lot 1036



Anhwei Yu Huan Bank, \$5, 1907, Gu prefix serial number 349, vertical format, brown border enclosing two black dragons, pictures of a Anhwei silver dollar on top, Chinese text on reverse, (Pick S820), well preserved, extremely fine, single heavy fold at centre, crisp, clean paper and very rare in this condition

光緒三十三年(1907)年安徽裕皖官錢局5元,直式,穀字編號349,保存完好 \Box $\mathbf{E}\mathbf{F}$ 品相,中央有明顯折痕,紙身簇新平整,罕見好品相

Estimate HK\$45,000 to HK\$90,000

Lot 1037



Anhwei Yu Huan Bank, 1000 cash, 32nd Year of Guangxu (1906), serial number 258, vertical format, yellow with blue dragons chasing a fireball, Chinese text on reverse with multiple red official stamps, (Pick S823), well preserved, one small pinhole at left, scarce and a very attractive note

光緒三十二年(1906)年安徽裕皖官錢局壹千文,直式,編號258,保存完好,左方有一細孔,罕見佳品,極富吸引力

Estimate HK\$10,000 to HK\$20,000



Yung Heng Provincial Bank of Kirin, 1 tiao, 1916, serial number 08265, vertical format, black, facing dragons and fireball at upper centre, red stamps, reverse orange red, two large seal stamps, (Pick S981A), PMG 63 Choice Uncirculated. The HIGHEST GRADE in the PMG population report. A highly original note with fresh and vibrant colours that instantly catches a discerning collector's eyes. Rare in this choice condition

1916年吉林永衡官銀錢局壹吊,編號 08265,直式igliup PMG 63igliup記錄中最高評分,原色鮮明深潤,罕見美品

Estimate HK\$5,000 to HK\$10,000

Lot 1039



Pei Yang Tientsin Bank, 3 taels, SPECIMEN, ND (1910), control serial number 000001-200000, vertical format, blue-green and orange on multicolour, dragons facing above portrait of Li Hong Zhang, harbour view at lower centre, reverse orange and green, Chinese and Manchu script, (Pick S2522), well Preserved. An extremely rare specimen note of this popular issue

1910年北洋天津銀號叁圓樣票,控號000001-200000,直式,保存完好,熱門版別,樣票更見稀有

Estimate HK\$35,000 to HK\$70,000

Lot 1040



Pei Yang Tientsin Bank, \$1, remainder, undated (1910), serial number 182640, brown and multicolour, Li Hong Zhang at right, the reverse shows black Chinese text on blue and brown, (Pick S2526r), PMG 65EPQ Gem Uncirculated. Only 18 notes graded by PMG and this the second highest grade with only

1910年北洋天津銀號壹圓庫存票,編號 182640 \square PMG 65EPQ \square PMG 只得18枚評級記錄,本品為第二高分

Estimate HK\$50,000 to HK\$100,000

Lot 1041



Pei Yang Tientsin Bank, \$3, remainder, undated (1910), serial number 113191, green and multicolour, Li Hong Zhang at right, the reverse shows black Chinese text on blue and yellow, (Pick S2527r), PMG 65EPQ Gem Uncirculated. Only 3 notes graded higher in the PMG population report (2 in 66EPQ and 1 in 67EPQ). Highly desirable.

1910年北洋天津銀號全圓庫存票,編號113191 \square PMG 65EPQ \square 記錄值得3枚獲更高評分,分別為2枚66EPQ \square χ 67EPQ \square 不容錯過!

Estimate HK\$80,000 to HK\$150,000



Pei Yang Tientsin Bank, \$50, remainder, no date (1910), without serial number, green and multicolour, Li Hong Zhang at lower right, bank building at lower left, stylised facing dragons and fireball at upper centre, reverse orange and blue, black Chinese and Manchu text, (Pick S2529Ar), PMG 55 About Uncirculated, a very rare high denomination note and a truly superb note. The only note graded in the PMG population report

1910年北洋天津銀號伍拾圓庫存票,無編號 \mathbb{P} PMG 55 \mathbb{P} 稀見高面值 \mathbb{P} PMG 記錄中唯一的一枚,倍添珍罕

Estimate HK\$600,000 to HK\$1,200,000

Lot 1043



Pei Yang Tientsin Bank, \$100, remainder, no date (1910), without serial number, red and multicolour, Li Hong Zhang at lower right, bank building at lower left, stylised facing dragons and fireball at upper centre, reverse green and red, black Chinese and Manchu text, (Pick S2530r), PMG 53 About Uncirculated, a very rare high denomination note and a truly superb note. The only note graded in the PMG population report

1910年北洋天津銀號壹伯圓庫存票,無編號 $\square PMG$ 53 \square 極罕高面值,萬中無一之珍品 $\square PMG$ 記錄中唯一的一枚

Estimate HK\$650,000 to HK\$1,300,000

Lot 1044



Pei Yang Silver Currency Bureau, 500 cash, Guangxu Year 31 (1905), 'Zhi' prefix number 537, vertical format, blue on yellow, facing dragons and fireball at upper centre, the reverse shows red Chinese script, (Pick S2531), well preserved. Choice. Extremely rare in this condition

光緒三十一年(1905)北洋銀元局當十銅元伍百枚,自字537號,直式,保存完好,稀見美品

Estimate HK\$70,000 to HK\$100,000



Di Hua (Urumuqi), Official Currency Bureau, 100 cash, 1932, unissued example without serial number, black printing on cloth, wheat patterned borders, plain reverse with large red official stamp(Pick not listed), well preserved, scarce

1932年迪化官錢局紅錢壹百文布票,無編號,背有大紅印,保存完好,罕見

Estimate HK\$14,000 to HK\$24,000

Lot 1046



Di Hua (Urumuqi), Official Currency Bureau, 100 cash, 1932, black serial number, black printing at cloth, wheat patterned borders, plain reverse with large red official stamp(Pick not listed), well preserved, scarce

1932年迪化官錢局紅錢壹百文布票,黑色編號,背有大紅印,保存完好,罕見

Estimate HK\$11,000 to HK\$20,000

Lot 1047



Xikang Provincial Bank, half rupee, red and yellow, 28th year of the Republic (1939), black serial number D 0021904, obverse landscape near Kangding with Tibetan monastery in the foreground. Tibetan inscription on reverse reads: khams gshing chen gyi dngul mdzod khang ("bank of the Kham Province")/sgor mo phyed ("half rupee"; this inscription is also placed in the upper right and lower left corners on both sides of the note)/ krung yang tshes grang pu bka' gnang ("by order of the Minister of Finance"), (Pick S1739), well preserved, rare in this condition

民國28年(1939) 西康省銀行藏幣半圓,黑色編號 \mathbf{D} $\mathbf{0021904}$ 背有藏文,保存完好,罕見好品相

Estimate HK\$22,000 to HK\$45,000



Bank of Taiwan, 1 gold Yen, ND (1904), serial number P 005471, black on yellow-tan background, Onagadori cockerels at top, dragons at centre, reverse mauve, text and value, (Pick 1911), PMG 50 About Uncirculated (Minor Restoration), scarce

1904年台灣銀行券龍鳳金壹圓,無日期,編號P 005471 \square PMG 50 \square 有輕微修復,罕品

Estimate HK\$7,000 to HK\$14,000

Lot 1049



Bank of Taiwan, 1 gold Yen, ND (1904), serial number Q509717, black on yellow-tan background, Onagadori cockerels at top, dragons at centre, reverse mauve, text and value, (Pick 1911), PMG 30 Very Fine (Pinholes), scarce

1904年台灣銀行券龍鳳金壹圓,無日期,編號Q509717 PMG 30 有細孔,少見

Estimate **HK\$2,400** to **HK\$5,000**

Lot 1050



Bank of Taiwan, 10 gold Yen, ND (1906), serial number B 555541, black on pale tan background, Onagadori cockerels at top, dragons at centre, reverse green, text and value, (Pick 1913), PMG 30NET Very Fine (Corners Added). A rare high denomination

1906年台灣銀行券龍鳳金拾圓,無日期,編號B555541 PMG 30NET 紙角經增補,少見

Estimate

HK\$22,000 to HK\$45,000

Lot 1051



Federal Reserve Bank of China, \$1, 1938, serial number T0557683, green, flying dragon at upper centre, sailing junk boats below, (Pick J54a), PMG 65EPQ Gem Uncirculated. The second highest grade in the PMG Population Report with only four notes graded higher at 66EPQ.

民國二十七年(1938) 中國聯合準備銀行壹圓,編號 T0557683 $\square PMG~65EPQ$ \square 記錄中第二高分,僅得4 枚獲評更高之66EPQ

Estimate HK\$25,000 to HK\$50,000

Lot 1052



Bank of Canton Limited, \$1, specimen, Swatow, 1922, serial number 000000, blue on multicolour, The Bund at centre, reverse orange-red, view of Hong Kong's Victoria Harbour at centre, (Pick S153Js), PMG 63EPQ Choice Uncirculated and rare

1922年廣東銀行有限公司壹圓樣鈔,汕頭地名,編號000000 \square PMG 63EPQ \square 罕見

Estimate HK\$18,000 to HK\$35,000



Bank of Canton Limited, \$100, uniface obverse proof on card, Hankow, 1922, serial number 000000, (Pick S152Dp), PMG 65EPQ Gem Uncirculated and a rare high denomination

1922年廣東銀行有限公司100元單面正面樣鈔,背貼卡紙,漢口地名,編號000000 \Box PMG 65EPQ \Box 罕見高面值樣鈔

Estimate

HK\$19,000 to HK\$35,000

Lot 1054



Deutsch-Asiatische Bank, \$5, remainder without signature, Peking, 1.3.1907, serial number #22311, drak green on pink, Germania with spear at right, National Emblem at upper and lower left, reverse light green and pink, Bank title and denomination in English, (Pick S273r), PMG 35 Choice Very Fine. One of three notes in the PMG population report and this the SINGLE HIGHEST GRADE. All Deutsch Asiatische Bank issues are rare.

1907年德華銀行伍圓,無簽名庫存票,北京地名,編號22311 \square PMG 35 \square 有修補及墨濱 \square PMG只得3枚記錄,本品為唯一一枚最高分,德華銀行所有發行鈔票皆難得一遇,切勿錯遇

Estimate

HK\$35,000 to HK\$70,000

Lot 1055



Deutsch-Asiatische Bank, \$10, Tientsin, 1.3.1907, serial number #12200, brown on blue, Germania with spear at right, National Emblem at upper and lower left, reverse light blue and brown, Bank title and denomination in English, (Pick S295a), PMG 25 Choice Very Fine (Repaired, Ink). One of three notes in the PMG population report and this the HIGHEST GRADE. All Deutsch Asiatische Bank issues are rare.

1907年德華銀行拾圓,天津地名,編號 **12200 PMG 25 |** 有修補及墨演 **PMG**只得3枚記錄,本品為唯一一枚最高分,德華銀行所有發行鈔票皆難得一遇,切勿錯過

Estimate

HK\$120,000 to HK\$200,000

Lot 1056



People's Bank of China, 1st series renminbi, 1948, 5 yuan, 'Buffalo', serial number I II III 4639683,(Pick 814), well preserved. A superb condition note with excellent blue original colours. Seldomly encountered in this lovely state

1948年中國人民銀行第一版人民幣5元「水牛」,編號 IIIII4639683 保存完好,原裝藍色鮮明,頂尖品相,難以匹敵之佳品

Estimate

HK\$75,000 to HK\$120,000

Lot 1057



People's Bank of China, 1st series renminbi, 1949, 20 Yuan, 'Brown Liu He Pagoda', serial number I II III 464273,(Pick 819a), PMG 30 Very Fine (Ink Added)

1949年中國人民銀行第一版人民幣20元「棕六和塔」,編號I II III 464273 \square PMG 30 \square 有補色

Estimate

HK\$3,000 to HK\$6,000



People's Bank of China, 1st series renminbi, 1949, 20 Yuan, 'Blue Liu He Pagoda', serial number IX I III 408367,(Pick 820a), PMG 35 Choice Very Fine

1949年中國人民銀行第一版人民幣20元「藍六和塔」,編號 $IX\ I\ III\ 408367$ $\sqcap PMG\ 35$

Estimate

HK\$3,000 to HK\$6,000

Lot 1059



People's Bank of China, 1st series renminbi, 1949, 100 Yuan, 'Red Ship', serial number X II VIII 83547288, (Pick 831b), PMG 45 Choice Extremely Fine.

1949年中國人民銀行第一版人民幣100元「紅輪船」,編號X II VIII 83547288 $\square PMG$ 45

Estimate

HK\$3,500 to HK\$5,000

Lot 1060



People's Bank of China, 1st series renminbi, 1949, 100 Yuan, 'Red Ship', serial number X II VIII 83547294, (Pick 831b), PMG 35 Choice Very Fine.

1949年中國人民銀行第一版人民幣100元「紅輪船」,編號X II VIII 83547294 $\square PMG$ 35

Estimate

HK\$2,400 to HK\$4,000

Lot 1061



People's Bank of China, 1 yuan, 1956, serial number IV II VI 1893877, black on pale orange, Tiananmen at centre, reverse, National Emblem at centre, (Pick 871), PMG 66EPQ, Gem Uncirculated

1956年中國人民銀行第二版人民幣黑壹圓,編號 $IV\ II\ VI\ 1893877$ $\square PMG\ 66EPQ$

Estimate

HK\$3,500 to HK\$5,500

Lot 1062



Warring States, small sized flat footed spade coin, 48.1x1.5mm, weighs 7.2g,Zhong Qian 82 and with attractive partial green patina

先秦方足布甸陽, 重7.2克, 中乾82, 帶吸引綠銹

Estimate

HK\$1,000 to HK\$2,000



Xin Dynasty, Huo Bu, 59.5x2.6mm, weighs 18.8g,Zhong Qian 85. Mesmerising dark blue patina with jade colour crusting. Superb condition

新朝貨布,重18.8克,中乾85,極吸引之深藍調包漿,及翡翠綠綠銹,值得珍視

Estimate **HK\$1,000** to **HK\$3,000**

Lot 1064



Xin Dynasty, Da Bu Huang Qian, 56.1x3.0mm, weighs 11.4g,Zhong Qian 80. Attractive even green patina.

新朝大布黄千,重11.4克,中乾85,帶均勻綠銹

Estimate HK\$2,000 to HK\$4,000

Lot 1065



Southern Ming Dynasty, Yong Li Tong Bao, 1 fen, 'Da Yang' specimen strike, Chinese characters 'Yi Fen' vertically on reverse, 46.2x2.3mm, weighs 22.9g,Zhong Qian 82. Sharply struck on an almost flawless planchet. Nice

南明時代永曆通實背壹分大樣,重22.9克,中乾82,鑄工深竣,幣胚幾近無瑕,美品

Estimate HK\$1,000 to HK\$3,000

Lot 1066



Qing Dynasty: Shaanxi Province, bowl shaped silver sycee 'Zhou Zhi Kuang Xing', weighs 136.5g, Zhong Qian AU58 and scarce

清代陝西省商州「盩厔匡具」碗形銀錠,重136.5克,中乾 $\mathbf{AU58}$ \square 罕見

Estimate HK\$7,000 to HK\$15,000

Lot 1067



Qing Dynasty: Shaanxi Province, bowl shaped silver sycee 'Shang Zhou Zhao Ji', weighs 124.0g, Zhong Qian XF45 and scarce

清代陝西省商州趙吉碗形銀錠,重124克,中乾 $\mathbf{XF45}$ \square 罕見

Estimate HK\$7,000 to HK\$15,000

Lot 1068



Qing Dynasty: Xinjiang Province, silver bowl sized sycee, Ye Cheng Guan Ju (Kargilik County Official Bureau), weighs 215g, Zhong Qian Very Fine. A rare Qing era official issue

清代新疆葉城官局碗形銀錠,重215克,中乾 \overline{VF} \square 罕見清代官方鑄製銀錠

Estimate HK\$10,000 to HK\$30,000

Lot 1069



Qing Dynasty: Hubei Province, bowl shaped silver sycee 'Ju Xing Ju Xing' weighing 162.5g, Zhong Qian AU55 and scarce

清代湖北聚興碗形銀錠,重162.5克,中乾 $\mathbf{AU55}$ \square 罕見

Estimate HK\$10,000 to HK\$30,000



Qing Dynasty: Tai Ping Rebellion, 1 cash, 'Sheng Bao' vertically on reverse, 24.5x1.1mm, weighs 3.6g,Zhong Qian 82

清代大平天國背直聖實,重3.6克,中乾82

Estimate HK\$1,000 to HK\$2,000

Lot 1071



Qing Dynasty, Xian Feng Zhong Bao, broken stroke on the character 'Xian', 100 cash, Bao Su (Jiangsu Province), 60.4x3.3mm, weighs 57.5g,Zhong Qian 82. A sharply struck large sized coin in well above average condition. A rare variety

清代咸豐重賣當百,實蘇局,斷筆咸,重57.5克,中乾82,鑄打精細之大型錢幣,上佳品相,罕版

Estimate HK\$10,000 to HK\$30,000

Lot 1072



Qing Dynasty, gold Pattern Kuping Tael, Reeded Edge/Small Clouds variety, Dingwei (1907), Tientsin mint, Obverse: Four Chinese characters within a beaded ring: 'Da Qing Jin Bi' (Gold Coin of the Great Qing), the outer circle above 'Guang Xu Ding Wei Nian Zao' (Made During the Ding Wei Year of Guang Xu), in the outer circle below: 'Ku Ping Yi Liang' (One Ku Ping Tael) Reverse. Large dragon entirely surrounded by small clouds. Boldly struck with nicely reflective fields and a touch of greenish-gold patina. Light contact marks are noted on the obverse, with only a very few tiny marks on the reverse. An exceedingly rare issue, struck only in tiny numbers as Patterns, (KM-Pn302, LM-1024), NGC MS61 #3054332-001. Superbly struck specimen with mirror like fields with hints of patina. Light marks on both sides. A very small number was made and thus rarely offered. A fabulous Qing era gold dragon nattern!

光緒丁未年(1907)大骑金等一兩線等,小星展,藉自天ж途界底,正面中央阜珠湖内有「大湖金等」四字,外围上方照有「光緒丁未华地」六字,下方「岸平一兩」,曾面個小桿器湖線大橋,藉打架坡有歌,應採展光光神,帶一緒線剛金光,正面有框線經線環境隊,曾面線近極限[]NGC MS61[]#3054332-001[]無論各方面皆極出果之機帶,糖量審事無機,不容起視之學罕佳品

Estimate HK\$2,000,000 to HK\$4,000,000

Lot 1073



Republic of China, silver Fatman dollar, 1914, (Y-329, LM-63), PCGS MS64+, #39184666. A choice coin with attractive rainbow toning around the peripheries on both the obverse and reverse. Lovely.

民國三年袁世凱像壹圓 \square PCGS MS64+ \square #39184666 \square 正反面幣邊均帶吸引彩色包漿

Estimate HK\$20,000 to HK\$40,000



Republic of China, gold 20 yuan, Year 8 (1919), Yuan Shih Kai, obverse: Yuan Shih Kai facing left within borderreverse: legend 'Zhong Hua Min Guo Ba Nian Zao, Er Shi Yuan' (Struck in the 8th Year of the Republic of China, Twenty Yuan' above and withing wreath, ornate border, An undeniable treasure and a rare golden incarnation of the vastly popular Yuan Shih-kai design. This superb specimen has incredibly clean fields for the grade with an exquisite strike expressing the bust of the general in bold fashion, and the ornate beauty of the wreath on full display. All of this culminates in an allure thoroughly supplemented by a dandelion golden radiance that holds the eye and is not easily released. An elite offering at this quality and virtually unrivaled appeal, (KM-Y331, LM-1029), NGC MS63 #3054332-003. The highest denomination gold coin struck for general circulation at the time. Superbly struck with almost immaculate fields and sharp details. Most captivating eye appeal. Extremely rare

民國八年(1919)袁世凱像貳拾圓金幣,大熱版別,金幣更見稀有,底板原光熠熠,人物及圖案均栩栩如生 \square NGC MS63 \square #3054332-003 \square 為當時作流通用之高面值金幣,鑄工上乘細膩,充滿驚喜之美品一枚,值得珍視

Estimate HK\$600,000 to HK\$1,200,000

Lot 1075



Republic of China, 1 fen, 1928, Military Token, (KM-Tn1, CCC-666), PCGS XF40, #39110087.

民國十七年(1928)軍工工友消費証壹分銅幣 PCGS XF40 #39110087.

Estimate **HK\$3,000** to **HK\$6,000**

Lot 1076



Republic of China, silver Junk dollar, 1933, (Y-345, LM-109), PCGS MS63, #39184667

民國二十二年(1933)孫像船洋壹圓 PCGS MS63 #39184667

Estimate HK\$30,000 to HK\$60,000



1909年青島大德國寶壹角 PCGS MS62 #40351072

Estimate

HK\$5,000 to HK\$10,000





Hunan Province, copper 20 cash, 1919, Constitution, (Y-400.5), PCGS MS62BN, #86043880. A bright and sharply struck coin with underlying lustre

1919年湖南省憲成立紀念幣當制錢二十文 \square PCGS MS62BN \square #86043880 \square 鑄打深竣,光照下原光可見

Estimate HK\$3,000 to HK\$6,000

Lot 1079



Kiangsu Province, brass 20 cash, no date (1902), (CL-KS.34, Y-163a), PCGS AU53, #37077600

1902年江蘇省造光緒元寶二十文,無日期 PCGS AU53 #37077600

Estimate HK\$2,000 to HK\$4,000

Lot 1080



Kirin Province, copper 20 cash, no date (1903), (Y-178), PCGS XF40, #39423067

1903年吉林省造光緒元實二十箇,無日期 PCGS XF40 #39423067

Estimate HK\$2,000 to HK\$4,000

Lot 1081



Szechuan Province, copper 20 cash, no date (1903-05), (Y-230.4), PCGS VF35, #40487710

1903-05年四川省造光緒元賣當二十,無日期 PCGS VF35 | #40487710

Estimate HK\$2,000 to HK\$4,000

Lot 1082



Szechuan Province, copper 20 cash, 1909, Manchu Curls left,(CL-SC.109, Y-2lt.2), PCGS MS62BN, #39401639, with clear traces of underlying copper lustre

已酉年度支部大清銅幣二十文,中心川字,左旋版 $\sqcap PCGS MS62BN \sqcap #3940139 \sqcap$ 帶清晰深潤銅光

Estimate HK\$5,000 to HK\$10,000

Lot 1083



Sinkiang Province, silver dollar, 1949, variety on the Chinese character 'Yi', (LM-842), PCGS XF 40, #42280458

民國三十八年(1949)新疆省造幣廠鑄壹圓銀幣,連筆壹 \square PCGS XF40 \square #42280458

Estimate HK\$10,000 to HK\$30,000

Lot 1084



Sinkiang Province, silver dollar, 1949, square base '1' on obverse, (LM-841, Y-46.3), PCGS XF Detail (Cleaned). A scarce variety, #42476161.

民國三十八年(1949)新疆省造幣廠鑄壹圓銀幣,方足壹□PCGS XF Detail□有清洗,罕見版別,#42476161

Estimate HK\$10,000 to HK\$20,000

Lot 1085



Tibet, silver rupee, (1911-33), vertical rosette with collar, (Y-3.2, LM-359), PCGS AU55, #38208412. With underlying traces of lustre

1911-33年西藏盧比銀幣,有領直花,四上無葉版 $\bigcirc PCGS\ AU55$ \bigcirc 底版帶原光,#38208412

Estimate HK\$5,000 to HK\$10,000



Tibet, silver rupee with official countermark, (1919), (LM-364, WS-774), PCGS VF35 and scarce, #39285788.

1919年西藏四川盧比銀幣,有官方打戳 \square PCGS VF35 \square 罕版,#39285788

Estimate HK\$3,000 to HK\$6,000

Lot 1087



People's Republic of China, gold 100 yuan, 1990, Year of Horse, 1 oz gold, NGC PF 69 Ultra Cameo #4803122-003. With its certificate of issue and nice

1990年中華人民共和國100元馬年1安士金幣 NGC PF 69 Ultra Cameo #4803122-003 連證書,美品

Estimate HK\$18,000 to HK\$35,000

Lot 1088



Hongkong & Shanghai Banking Corporation, 5 Tael gold Bar ND (c. 1950s), 187.135g, 79x22mm, .9999 fine gold, obverse: stamp with the HongKong & Shanghai Bank logo and a second stamp with, "999.9-FINE GOLD-FIVE TAEL-187.135g-Hongkong Bank,reverse: blank.about uncirculated and a very popular old style gold bar

香港上海滙豐銀行五兩金條,約鑄於五十年代,重187.135克 $\boxed{79x22$ 亳米,含.999純金,正面有鑄有銀行獅像商標,下方有成色、重量等資訊 \boxed{AU} 品相,熱門舊式金條

Estimate HK\$110,000 to HK\$150,000